
PROTOKÓŁ  NR XVII/08
          z sesji Rady Gminy Poświętne

w dniu 25 listopada 2008 r.

           Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Tadeusz Kamiński.
W posiedzeniu udział wzięli radni i pracownicy Urzędu wg załączonej listy obecności.
Przewodniczący Rady o godzinie 9-tej otworzył obrady XVII-ej sesji Rady Gminy. 
Powitał  wszystkich  zebranych  w  tym  zaproszonych  na  sesję.  Stwierdził,  że  w  sesji 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może obradować i 
podejmować uchwały. Poinformował, że protokół z XVI sesji Rady Gminy jest wyłożony 
na stoliku.  Jeżeli do końca sesji nie zostaną wniesione uwagi, uznamy, że protokół został 
przyjęty bez zastrzeżeń.
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy są wnioski o zmiany w  porządku ob-
rad.            
 Wójt Gminy Witold Łapiński zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dodat-
kowego punktu  po punkcie 15  o treści:
-Podjecie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Poświętne do Stowarzyszenia 
Lokalna Grupa Działania N.A.R.E.W. Narwiańska Akcja Rozwoju Ekonomicznego Wsi
             Przewodniczący zarządził głosowanie wniosku.
Zwrócił się do radnych z pytaniem,
- kto jest za wnioskiem Wójta Gminy Witolda Łapińskiego o wprowadzenie do porządku 
obrad dodatkowego punktu po punkcie 15o treści:
Podjecie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Poświętne do Stowarzyszenia Lokalna 
Grupa Działania N.A.R.E.W. Narwiańska Akcja Rozwoju Ekonomicznego Wsi
Głosowało  radnych  14  za,  co  oznacza,   że  Rada  Gminy  jednogłośnie  rozszerzyła 
porządek obrad  o zgłoszony wniosek.
          Ponieważ   nie było więcej  uwag do porządku obrad, Przewodniczący Rady 
zwrócił  się  do  Radnych  o  przegłosowanie   całego  porządku  obrad  poszerzonego  o 
przegłosowany wniosek.
          W wyniku głosowania, Rada Gminy jednogłośnie /14 za/ przyjęła następujący 
porządek obrad:
1.  Otwarcie obrad XVII sesji Rady Gminy.
2.  Przyjęcie porządku obrad.
3.  Prezentacja  samochodu  terenowego  zakupionego  dla  Komisariatu  Policji  w 

Łapach  przy  udziale  środków  finansowych  gminy  Poświętne  oraz  autobusu 
szkolnego zakupionego przy udziale środków finansowych PFRON.

4.  Wystąpienie  Pana Krzysztofa Zaręby przedstawiciela Polskiej Izby 
Gospodarczej Ekorozwój

 5 .  Podjecie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego na 2009 rok.

 6.  Podjecie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości na 2009 r.

 7. Podjecie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.  
 8 . Podjecie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych na 2009 rok.
 9. Podjecie uchwały w sprawie zwolnień  w podatku od środków transportowych.
 10. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej, zasad ustalania i 

poboru oraz terminów płatności.



11.  Informacja   w  sprawie   średniej  ceny  sprzedaży  drewna,  obliczonej  według 
średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 
2008 r., przyjętej do wymiaru podatku leśnego na 2009 r.

12. Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 r.
13. Przedstawienie projektu budżetu gminy na 2009 rok.
14. Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Poświętne
15.Informacja Naczelnika Drugiego Urzędu Skarbowego w Białymstoku o brakach 

w       przesłanych oświadczeniach majątkowych
16.Podjecie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Poświętne do Stowarzyszenia 

Lokalna Grupa Działania N.A.R.E.W. Narwiańska Akcja Rozwoju 
Ekonomicznego Wsi

17. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych i sprawy różne.

Ponieważ zrealizowane zostały punkty 1-2 porządku obrad, Przewodniczący 
zaproponował rozpatrzenie 3 punktu porządku obrad.   

Ad.3. Prezentacja samochodu terenowego zakupionego dla Komisariatu Policji  w 
Łapach  przy  udziale  środków  finansowych  gminy  Poświętne  oraz  autobusu 
szkolnego zakupionego przy udziale środków finansowych PFRON.

 Wójt Gminy poinformował Radę Gminy o dofinansowaniu  w wysokości 5 000 zakupu 
samochodu  terenowego  na  potrzeby  Komisariatu  Policji  w  Łapach  oraz  o  zakupie 
autobusu  przystosowanego  do  przewozu  osób  niepełnosprawnych  .  Koszt  autobusu 
wyniósł 209 000 a udział Środków finansowych PFRON 97 000. 
 Komendant  posterunku  policji  W  Łapach Pan  Jarosław  Grycuk  podziękował  za 
dofinansowanie  zakupu  pojazdu i  zapewnił  ,  iż  pojazd  ten  używany będzie  także  na 
terenie gminy Poświętne w zależności od potrzeb. Przewodniczący Rady ogłosił krótką 
przerwę i przejście na placu przed Remizą OSP w Poświętnem, gdzie pojazdy zostały 
wystawione do prezentacji  .

Ad.4.  Wystąpienie  Pana Krzysztofa Zaręby przedstawiciela Polskiej Izby 
Gospodarczej Ekorozwój

Przedstawiciel Polskiej Izby Gospodarczej  Ekorozwój Prezes Krzysztof Zaręba i jego 
zastępca Pan Batusiewicz  na ręce Wójta Gminy Witolda Łapińskiego wręczyli 
ZIELONY LAUR 2007. Statuetka ta została przyznana Gminie Poświętne za zajęcie III 
Miejsca w kategorii samorządów  za osiągnięcia w realizacji inwestycji ekologicznych: 
systemy kanalizacji z przepompowniami.   
 Ad.5.  Podjecie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do
 celów wymiaru podatku rolnego na 2009 rok.

Wójt Gminy Witold Łapiński poinformował Radę Gminy, że średnia cena skupu 
żyta  za  okres  trzech  kwartałów  2008  r.  ogłoszona  komunikatem  Prezesa  Głównego 
Urzędu  Statystycznego  z  dnia  17  października   2008  wyniosła  55,80   zł  za  1  dt. 
poinformował, że zgodnie z art. 3 o podatku rolnym Rada Gminy ma prawo obniżyć cenę 
skupu żyta stanowiącą podstawę do naliczania podatku rolnego na terenie Gminy. Na 
podstawie   wykresów  graficznych  przesłanych  wraz  z  zaproszeniami  omówił  skutki 
obniżenia  wartości ceny 1 q  żyta. o 5 zł w kilku wariantach / materiały w załączeniu/ 
Wójt Gminy złożył wniosek o obniżenie ceny  1 żyta do 47 , który uzyskał poparcie na 



posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i Komisji Gospodarczej Budżetu i Finansów  w dniu 14 
listopada 2008 roku.

Pani  Wiktoria  Kazimierska  Skarbnik  Gminy  Poświętne   przedstawiła  projekt 
uchwały w tej sprawie.
Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy  /14 za / podjęła

UCHWAŁĘ NR XVII/81/08

w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2009 
rok.

                                                                                                   / w załączeniu/

 Ad.6.  Podjecie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości na 2009 r.

Wiktoria  Kazimierska  Skarbnik  Gminy  na  podstawie  załączonej  tabeli 
szczegółowo omówiła   wielkości podatku od nieruchomości w roku 2008 i na rok 2009.

Wójt  Gminy  postawił  Wniosek  o   określenie  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości na 2009r w wysokości określonej w art. 5 ust 1 ustawy  z dnia 12 stycznia 
1991 r o podatkach i opłatach lokalnych  oraz od budowli 2 % ich wartości,    w tym od  
sieci: wodociągowych -1%, kanalizacyjnych -0,5%.

Skarbnik Gminy przedstawiła Projekt uchwały w tej sprawie.
Ponieważ,  radni  nie  wnieśli  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,  w 

zarządzonym przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy jednogłośnie /14 za / 
podjęła

UCHWAŁĘ NR XVII/82/08

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009 r.

 Ad.7. Podjecie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.  

Temat przedstawiła Wiktoria Kazimierska Skarbnik Gminy.
Po krótkiej dyskusji Rada Gminy stwierdziła, że nie zachodzi potrzeba podejmowania 
uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości co oznacza, że obowiązuje 
uchwała  Nr  X/45/07  Rady  Gminy  Poświętne   z  dnia  15  listopada  2007r  w  sprawie 
zwolnień w podatku od nieruchomości.

Ad. 8 . Podjecie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku 
od środków transportowych na 2009 rok.

Temat przedstawiła Wiktoria Kazimierska Skarbnik Gminy . Przedstawiła projekt 
uchwały w tej sprawie.
Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy jednogłośnie /14 za / podjęła

UCHWAŁĘ NR XVII/83/08
w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych na 2009 rok.



                   / w załączeniu/

 Ad.9.  Podjecie  uchwały  w  sprawie  zwolnień   w  podatku  od  środków 
transportowych.

Temat przedstawiła Wiktoria Kazimierska Skarbnik Gminy.
Po krótkiej dyskusji Rada Gminy stwierdziła, że nie zachodzi potrzeba podejmowania 
uchwały w sprawie zwolnień  w podatku od środków transportowych co oznacza,  że 
obowiązuje uchwała Nr X/47/07 Rady Gminy Poświętne  z dnia 15 listopada 2007r w 
sprawie zwolnień  w podatku od środków transportowych.

Ad.10.  Podjecie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawek  opłaty  targowej,  zasad 
ustalania i poboru oraz terminów płatności.

Temat przedstawiła Wiktoria Kazimierska Skarbnik Gminy.
Po krótkiej dyskusji Rada Gminy stwierdziła, że nie zachodzi potrzeba podejmowania 
uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawek  opłaty  targowej,  zasad  ustalania  i  poboru  oraz 
terminów  płatności co  oznacza,  że  obowiązuje  uchwała  Nr  X/49/07  Rady  Gminy 
Poświętne  z dnia 15 listopada 2007r w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej, zasad 
ustalania i poboru oraz terminów płatności

Ad.11. Informacja  w sprawie  średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według 
średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 
2008 r., przyjętej do wymiaru podatku leśnego na 2009 r.

Skarbnik Gminy Pani Wiktoria Kazimierska  poinformowała, iż rada może obni-
żyć średnią cenę sprzedaży drewna uzyskaną przez nadleśnictwa, ogłoszoną Komunika-
tem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 20 października 2008r., która sta-
nowi podstawę do naliczania podatku leśnego.

 Po krótkiej dyskusji Rada Gminy odstąpiła od podejmowania uchwały w sprawie 
obniżenia  średniej  ceny  sprzedaży  drewna,  obliczonej  według  średniej  ceny  drewna 
uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2008 r. Ogłoszoną Komunikatem 
Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 20 października 2008r. co oznacza, że 
podstawą  do naliczania  podatku  leśnego  na  2009  rok  na  obszarze  Gminy  Poświętne 
będzie  stawka  średniej  ceny  drewna   w  wysokości  152,53  zł.  za  1  m3 ustalona 
Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego  /MP Nr  poz. /.

Ad.12. Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 r.

Skarbnik Gminy Pani Wiktoria Kazimierska omówiła zmiany w budżecie gminy na 
2008 r. przedstawiła projekt uchwały w tej sprawie.
Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy jednogłośnie /14 za / podjęła

UCHWAŁĘ NR XVII/84/08

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok.
                   / w załączeniu/

Ad.13. Przedstawienie projektu budżetu gminy na 2009 rok.



Temat przedstawiła Wiktoria Kazimierska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt budżetu 
gminy na 2009 r..

                   / w załączeniu/

Ad.14. Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Poświętne

Temat  przedstawił  Tadeusz  Wiśniewolski.  Przedstawił  projekt  uchwały  w  tej 
sprawie.
Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy jednogłośnie /14 za / podjęła

UCHWAŁĘ NR XVII/85/08
w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Poświętne
                   / w załączeniu/

Ad.15.Informacja  Naczelnika  Drugiego  Urzędu  Skarbowego  w  Białymstoku  o 
brakach w       przesłanych oświadczeniach majątkowych

Tadeusz Wiśniewolski przedstawił informację  Naczelnika Drugiego Urzędu Skarbowego 
w Białymstoku o brakach w       przesłanych oświadczeniach majątkowych .
                                                                         /informacje w załączeniu/

Ad.16. Podjecie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Poświętne do 
Stowarzyszenia  Lokalna Grupa Działania N.A.R.E.W. Narwiańska Akcja 
Rozwoju Ekonomicznego Wsi

Temat przedstawił Alfred Dobrzyński. Przedstawił projekt uchwały w tej sprawie.

Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały, w zarządzonym 
przez Przewodniczącego głosowaniu, Rada Gminy jednogłośnie /14 za / podjęła

UCHWAŁĘ NR XVII/86/08
w sprawie przystąpienia Gminy Poświętne do Stowarzyszenia  Lokalna Grupa 

Działania N.A.R.E.W. Narwiańska Akcja Rozwoju Ekonomicznego Wsi
                   / w załączeniu/

Ad.17. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych i sprawy różne.
1/  Aniela Zakrzewska, sołtys wsi Liza Nowa – prosiła o ujecie w budżecie drogi do 
Hodyszewa,  ponadto  stwierdziła,  iż  po  pierwszych  przymrozkach  droga  z  Łap  do 
Poświętnego była czysta  a od Poświętnego do Lizy śliska. 
 Wójt  gminy  wyjaśnił,  iż  droga  Poświętne  Łapy  jest  drogą  wojewódzką,  a  droga 
Poświętne  Liza  jest  drogą  powiatową  ,  Gmina  nie  ma  wpływy  na  kolejność  ich 
posypywania ,  ale w podobnych przypadkach zimą będą interwencje do Powiatowego 
Zarządu Dróg, co do drogi Liza Hodyszewo nie widzi możliwości włączenia jej do planu 
na 2009r. 
2/ Radny Tadeusz Moczydłowski spytał co słychać w sprawie Internetu.



3/ Radny Henryk Porowski  wnioskował o przeniesienie pętli autobusowej  w Zdrodach 
Nowych za tory
4/ Izabela Księżak sołtys wsi Józefin podziękowała za  przystanek i wykonanie przejścia 
łączącego  ulicę  wsi  z  drogą  wojewódzką.  I  zwróciła  się  z  prośbą  o  zainstalowanie 
oświetlenia przy przystanku.
Wójt Gminy Witold Łapiński poinformował, iż na sesji Rady Gminy w dniu 25 listopada 
była  podjęta  uchwała w  sprawie   zawarcia  porozumienia  z  Miastem  Białystok  na 
realizację wspólnego przedsięwzięcia dotyczącego uzyskania rezerwacji częstotliwości z 
zakresu 3600-3800 MHz (WIMAX) na obszarze przetargowym 20.1 umożliwiającego 
dostęp do Internetu mieszkańcom gminy Poświętne,  lecz w późniejszym  czasie gmina 
Poświętne  została  zaliczona  do  grupy  bielskiej  i  droga  ta  wydłużyła  się  w  czasie 
Oświetlenie  przystanku  w  Józefinie  zostanie  uwzględnione  podczas  modernizacji 
oświetlenia ulicznego w Gminie Poświętne planowanej na przyszły rok
Co  do  przeniesienia  pętli  autobusowej   w  Zdrodach  Nowych  Gmina  Wystąpi  z 
wnioskiem do Kolei  Państwowych  o  nieodpłatne  udostępnienie  terenu  pod pętlę.  Do 
nowego roku szkolnego   wspólnymi siłami z mieszkańcami miejscowości Zdrody Nowe 
uda się przenieść pętlę autobusową za tory.
5/Radny Sylwester Perkowski zasygnalizował  w wyniku braku konserwacji niszczeją 
urządzenia melioracji szczegółowych
Tadeusz Wiśniewolski  wyjaśnił,  że  zgodnie z  prawem wodnym utrzymanie urządzeń 
melioracji wodnych szczegółowych należy do zainteresowanych właścicieli gruntów.
Wójt gminy dodał, iż sprawa konserwacji urządzeń wodnych nie jeden raz była tematem 
obrad  do której należy powrócić w przyszłym roku.
6/. Radny Aleksander Siedlecki zgłosił dziury w asfalcie na ulicy w Poświętnem. Oraz 
zapytał czy w planowanej modernizacji drogi wojewódzkiej jest chodnik do cmentarza
7, Radny Tadeusz Olędzki zgłosił dziury na drodze do Porośli.
Wójt gminy powiedział, że jeśli tylko poprawi się pogoda na wszystkich drogach 
gminnych zostaną załatane wyrwy suchą masą asfaltową. Co do chodnika do cmentarza 
jest on uwzględniony przy modernizacji drogi wojewódzkiej . Nadto podczas 
modernizacji oświetlenia  ulicznego w gminie planowane jest oświetlenie tego odcinka.
         W związku z wyczerpaniem porządku obrad, o godzinie 1225 Przewodniczący Rady 
zamknął  XVII- tą sesję Rady Gminy Poświętne.

Protokółował:                                                               Przewodniczący Rady
Tadeusz Wiśniewolski                                                 Tadeusz Kamiński


